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                              عن الكتاب :  2010م - 1443هـ  This book will be the first covering the subject of IP address management (IPAM). The practice of IPAM includes the application of network management disciplines to IP address space and associated network services, namely DHCP (Dynamic Host Configuration Protocol) and DNS (Domain Name System). The consequence of inaccurately configuring DHCP is that end users may not be able to obtain IP addresses to access the network. Without proper DNS configuration, usability of the network will greatly suffer as the name-to-address lookup process may fail. Imagine having to navigate to a website or send an email or an instant message by IP address instead of by name! It's equally important that these DHCP and DNS configurations be based on a common IP address plan, which maps out the IP address hierarchy, subnets, address pools, and domains.
سيكون هذا الكتاب هو الأول الذي يغطي موضوع إدارة عنوان IP (IPAM). تتضمن ممارسة IPAM تطبيق تخصصات إدارة الشبكة على مساحة عنوان IP وخدمات الشبكة المرتبطة بها ، وهي DHCP (بروتوكول التكوين الديناميكي للمضيف) و DNS (نظام اسم المجال). نتيجة تكوين DHCP بشكل غير دقيق هو أن المستخدمين النهائيين قد لا يتمكنون من الحصول على عناوين IP للوصول إلى الشبكة. بدون تكوين DNS المناسب ، ستعاني قابلية استخدام الشبكة بشكل كبير حيث قد تفشل عملية البحث من الاسم إلى العنوان. تخيل أن تضطر إلى الانتقال إلى موقع ويب أو إرسال بريد إلكتروني أو رسالة فورية باستخدام عنوان IP بدلاً من الاسم! من المهم بنفس القدر أن تستند تكوينات DHCP و DNS هذه إلى خطة عنوان IP مشتركة ، والتي تحدد التسلسل الهرمي لعناوين IP والشبكات الفرعية ومجموعات العناوين والمجالات.
 IPAM applies management disciplines to these core services, including configuration, change control, auditing, reporting and so on, and they are necessary given the absolute requirement for properly managing IP space and DHCP and DNS servers. The linkages among an IP address plan, DHCP server configuration and DNS server configuration are inseparable; a change of an IP address will affect DNS information and perhaps DHCP as well. These functions provide the foundation for today's converged services IP networks, so they need to be managed using a rigorous approach.
تطبق IPAM ضوابط الإدارة على هذه الخدمات الأساسية ، بما في ذلك التكوين والتحكم في التغيير والتدقيق وإعداد التقارير وما إلى ذلك ، وهي ضرورية نظرًا للمتطلبات المطلقة لإدارة مساحة IP وخوادم DHCP و DNS بشكل صحيح. الروابط بين خطة عنوان IP وتكوين خادم DHCP وتكوين خادم DNS لا يمكن فصلها ؛ سيؤثر تغيير عنوان IP على معلومات DNS وربما على DHCP أيضًا. توفر هذه الوظائف الأساس لشبكات IP للخدمات المتقاربة اليوم ، لذا يجب إدارتها باستخدام نهج صارم.
 Today, there is no single book that covers the management of these linkages and services they provide; IP Address Management Principles and Practice will fill that gap. While several books are available for leading vendors' DHCP and DNS services implementations, few exist for IP address planning, and none exist that unifies these three topics.
لا يوجد اليوم كتاب واحد يغطي إدارة هذه الروابط والخدمات التي تقدمها. ستعمل مبادئ وممارسات إدارة عنوان IP على سد هذه الفجوة. على الرغم من توفر العديد من الكتب لتطبيقات خدمات DHCP و DNS الخاصة بالموردين الرائدين ، إلا أن القليل منها موجود لتخطيط عناوين IP ، ولا يوجد أي منها يوحد هذه الموضوعات الثلاثة. .
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 Today, there is no single book that covers the management of these linkages and services they provide; IP Address Management Principles and Practice will fill that gap. While several books are available for leading vendors' DHCP and DNS services implementations, few exist for IP address planning, and none exist that unifies these three topics.
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